

渤海 黄海 东海  
海洋图集  
地质 地球物理

海洋出版社

渤海 黄海 东海  
海洋图集

地质 地球物理

海洋图集编委会 编

MARINE ATLAS  
OF  
BOHAI SEA  
YELLOW SEA  
EAST CHINA SEA

GEOLOGY AND GEOPHYSICS

EDITORIAL BOARD FOR MARINE ATLAS

海洋出版社  
CHINA OCEAN PRESS

1990·北京 BEIJING

**责任编辑** 温宗文  
**封面设计** 王兆辉  
**护封摄影** 王金会

## **渤海 黄海 东海海洋图集**

地质 地球物理  
海洋图集编委会 编

\*

海洋出版社出版(北京市复兴门外大街1号)

新华书店北京发行所发行

中国人民解放军第四二三六工厂印刷

开本: 787×1092 1/8 印张: 18.75

1990年6月第一版 1990年6月第一次印刷

印数: 1—1500 ￥: 85.00 元

\*

ISBN 7-5027-0904-5/P·99

# 渤海黄海东海海洋图集

## 编 辑 委 员 会

主任 陈国珍

常务副主任 钮因义

(以下按姓氏笔画为序)

### 副主任

文圣常 包澄澜 关定华 吴宝铃 张瑞翔 顾宏堪

### 编 委

万邦和 王小南 王建文 王锦康 伍伯瑜 刘金灿 刘昭蜀 孙湘平  
李全兴 李宝泰 杨华庭 陈达熙 张方俭 张金标 金翔龙 侯文峰  
郭 郢 徐汉光 黄奕普 葛有信 温宗文 戴儒光

### 编辑委员会秘书组

牛学勤 王泽民 吴焕林 赵裕明 戴儒光

## EDITORIAL BOARD FOR MARINE ATLAS OF BOHAI SEA YELLOW SEA EAST CHINA SEA

CHAIRMAN Chen Guozhen

PERMANENT VICE-CHAIRMAN Niu Yinyi

### VICE- CHAIRMEN

Wen Shengchang Bao Chenglan Guan Dinghua Wu Baoling Zhang Ruixiang  
Gu Hongkan

### MEMBERS

|              |              |                |               |               |
|--------------|--------------|----------------|---------------|---------------|
| Wan Banghe   | Wang Xiaonan | Wang Jianwen   | Wang Jinkang  | Wu Baoyu      |
| Liu Jincan   | Liu Zhaoshu  | Sun Xiangping  | Li Quanxing   | Li Baotai     |
| Yang Huating | Chen Daxi    | Zhang Fangjian | Zhang Jinbiao | Jin Xianglong |
| Hou Wenfeng  | Guo Fu       | Xu Hanguang    | Huang Yipu    | Ge Youxin     |
| Wen Zongwen  | Dai Ruguang  |                |               |               |

### SECRETARIAL GROUP

Niu Xueqin Wang Zemin Wu Huanlin Zhao Yuming Dai Ruguang

# 海洋地质地球物理图集

## 编辑委员会

主编 李全兴

(以下按姓氏笔画为序)

**副主编**

陈承惠 徐家声

**编 委**

|     |     |     |     |     |     |     |
|-----|-----|-----|-----|-----|-----|-----|
| 王先兰 | 王秀昌 | 王冠荣 | 冯 韵 | 朱凤冠 | 刘维坤 | 孙煜华 |
| 吴声迪 | 郭 郭 | 高建西 | 高曼娜 | 梁景周 | 黄德佩 | 窦亚伟 |

**制图编辑**

刘天华 郭永林

**参加编图工作的还有**

|     |     |     |     |     |     |     |
|-----|-----|-----|-----|-----|-----|-----|
| 于永芬 | 王建中 | 吕文正 | 吕成功 | 朱永其 | 沈若慧 | 杨宝华 |
| 金 钟 | 林长松 | 郑连福 | 张维林 | 赵全基 | 赵奎环 | 耿秀山 |
| 贾秀芳 | 徐德琼 | 黄剑霞 | 游仲华 | 焦亚宁 | 韩国忠 |     |

## EDITORIAL BOARD FOR THE ATLAS OF GEOLOGY AND GEOPHYSICS

**EDITOR-IN-CHIEF** Li Quanxing

**DEPUTY EDITORS-IN-CHIEF**

Chen Chenghui Xu Jiasheng

**MEMBERS**

|              |               |               |                |
|--------------|---------------|---------------|----------------|
| Wang Xianlan | Wang Xiuchang | Wang Guanrong | Feng Yun       |
| Zhu Fengguan | Liu Weikun    | Sun Yuhua     | Wu Shengdi     |
| Guo Fu       | Gao Jianxi    | Gao Manna     | Liang Jingzhou |
| Huang Depei  | Dou Yawei     |               |                |

**CARTOGRAPHIC EDITORS**

Liu Tianhua Guo Yonglin

**OTHER PARTICIPANTS IN THE COMPILATION WORK**

|               |                |              |              |
|---------------|----------------|--------------|--------------|
| Yu Yongsen    | Wang Jianzhong | Lu Wenzheng  | Lu Chenggong |
| Zhu Yongqi    | Shen Ruohui    | Yang Baohua  | Jin Zhong    |
| Lin Changsong | Zheng Lianfu   | Zhang Weilin | Zhao Quanji  |
| Zhao Kuihuan  | Geng Xiushan   | Jia Xiufang  | Xu Deqiong   |
| Huan Jianxia  | You Zhonghua   | Jiao Yaning  | Han Guozhong |

# 《渤海、黃海、东海海洋图集》

## 前 言

海洋在我国社会主义现代化建设中具有重要的作用，国家一贯十分重视海洋工作。早在一九五八年即曾组织各方面力量进行了全国性大规模的海洋普查。在此后的三十年间，国家海洋局及各有关部门根据国家经济建设和国防建设的需要，对我国周围海域又陆续进行了大量规模不等、内容广泛的海洋调查、监测和科学的研究工作，获得了大量的调查观测资料和丰硕的科学研究成果。随着我国社会主义建设事业的发展，海洋开发活动日益增多，对海洋的管理和保护日趋迫切。根据这种形势，为满足我国海洋科学研究、开发、管理、保护、教学以及维护海洋权益的需要，并反映建国以来各有关部门在海洋调查和科学方面的成果，国家海洋局组织编辑出版这套《渤海、黃海、东海海洋图集》，以供各界使用。《南海海洋图集》将于以后组织编辑出版。

《渤海、黃海、东海海洋图集》由《地质及地球物理》、《化学》、《生物》、《水文》和《气候》五本专业图册组成。

为确保本套海洋图集的质量，我们尽可能搜集了国内外现有的海洋观测资料，经过校对、分析、对比和质量控制，按照以国内资料为主、国外资料为辅的原则，进行精心筛选采用。对缺乏资料的海区，国家海洋局组织了必要的海上外业补测。图集所用资料大体上截止至一九八七年底。为提高本套图集的整体性，我们从资料处理、分析、评价的方法与标准到图集的内容、格式、表现方法等方面，均作了统一的规定。要求做到科学性、系统性、实用性的统一，在保证科学性前提下力求美观。

参加本套海洋图集编辑出版工作的有国家海洋局第一海洋研究所、第二海洋研究所、第三海洋研究所、海洋科技情报研究所、海洋环境保护研究所、东海分局、北海分局、海洋环境预报中心、海洋出版社等单位。编辑工作得到中国科学院海洋研究所、南海海洋研究所，青岛海洋大学，地质矿产部石油地质海洋地质局，以及农业、交通、石油等部门和其他高等院校的热情支持和大力协助，特此致以衷心的感谢。对图集中存在的不足，热诚希望给予批评指正。

《渤海、黃海、东海海洋图集》编辑委员会

一九八九年七月

## Preface

As the ocean plays an important role in China's socialist modernization drive, the Chinese government has all along attached great importance to the marine undertaking. As early as in 1958, a nationwide, large-scale marine survey was conducted, mustering strength from all walks of life. In the subsequent 30 years, the State Oceanic Administration of China (SOA) and the relevant organizations, in the light of the needs of the national economic construction and the national defence, have successively carried out a large amount of marine survey, marine monitoring and scientific research on various scales and with substantial content in the surrounding waters of China, and obtained great quantities of surveying and observational data, and rich scientific research results. With the development of China's construction, activities of ocean development are growing day by day, which makes the management and protection of the ocean increasingly urgent. In the light of this situation, and, in order to meet the needs in China's marine research, development, management, protection, education as well as safeguarding of rights and interests in marine affairs, SOA sponsored the editing and publishing of this series of "Marine Atlas of the Bohai Sea, Yellow Sea and East China Sea". This series also reflects the achievements in marine surveys and research made by other departments concerned since the founding of the People's Republic of China. The "Marine Atlas of the South China Sea" will come off later.

"Marine Atlas of the Bohai Sea, Yellow Sea and East China Sea" consists of five sub-atlases: "Geology and Geophysics", "Chemistry", "Biology", "Hydrology" and "Climatology".

To ensure the quality of this series, we have collected as far as possible the marine observational data available both at home and abroad, which, through checking, analysis, comparison and quality control, have been carefully selected and adopted, on the principle of relying mainly on the domestic data while making the external data subsidiary. SOA had organized activities to make supplementary observation of the sea regions lacking data. The data used in this Atlas are basically as of the end of 1987. To achieve the integrity of the series, unified rules have been formulated in terms of the contents, formats and elements description of the Atlas as well as the methods and standards for the data processing, analysis and evaluation. The unity of the Atlas has been required to be scientific, systematic and practical and we have done our best to make it artistic while ensuring its authenticity.

Participants in the work of editing and publishing of the Atlas are the First Institute of Oceanography, the Second Institute of Oceanography, the Third Institute of Oceanography, the Institute of Marine Scientific and Technological Information, the Institute of Marine Environmental Protection, the East Sea Branch, the North Sea Branch, the National Research Center for Marine Environmental Forecasts, the China Ocean Press, etc., of SOA. The editing work has been enthusiastically and energetically supported by the Institute of Oceanology, the South China Sea Institute of Oceanology, of Academia Sinica, the Qingdao Ocean University, and the Bureau of Petroleum and Marine Geology of the Ministry of Geology and Mineral Resources as well as agricultural, transport and petroleum sectors and other related universities. We hereby extend to them our hearty thanks. Comments and criticisms on the shortcomings of the Atlas will be warmly welcome.

Editorial Board

July, 1989

# 说 明

一、本图册编绘了 82 幅地质、地球物理图件，它们分别为地形图、地貌图（海岸地貌和海底地貌）、沉积图（沉积物类型、碎屑矿物、粘土矿物、沉积物化学、有孔虫、介形虫、放射虫、孢子花粉）、地球物理图（重力和地磁异常）及大地构造图。这是一本渤、黄、东海区的基础性和综合性的海洋地质和地球物理图册。

二、本图册的编绘，是基于国家海洋局对该海区多年调查研究的成果，特别是 1973 年以来所获得的最新成果。

取样时，表层沉积物使用“曙光 HNM1-2 型”取样器，柱状样使用重力活塞取样管和振动活塞取样管，最长样长 7.89 米。调查测线和测点及定位精度根据国家海洋局编制的《海洋调查规范》（1975）中 1/100 万要求设计。共布设测点 3450 多个，其中东海区 1950 多个，黄海区 1100 多个，渤海区 260 多个，台湾海峡 140 多个。部分海区还做了拖网取样、旁侧声纳和浅层剖面仪测量。在船上，测定了 pH、Eh、 $\text{Fe}^{3+}/\text{Fe}^{2+}$ ，另外，各海区分析的项目和数量如下表所示：

| 分 析 项 目     | 渤 海 | 黄 海 | 东 海  | 台 湾 海 峡 |
|-------------|-----|-----|------|---------|
| 粒 度         | 208 | 854 | 1707 | 237     |
| 碎屑矿物        | 70  | 142 | 825  | 64      |
| 粘土矿物        | 85  | 90  | 140  | 84      |
| 沉积物化学       | 770 | 784 | 572  | 140     |
| 有孔虫、介形虫、放射虫 | 63  | 99  | 424  | 40      |
| 孢子花粉        | 110 | 191 | 1025 | 93      |

东海的地球物理调查是在 1977 年和 1980 年两个航次中进行的。调查测线根据国家海洋局制定的《海洋调查规范》（1975）中 1/100 万的要求设计。地球物理调查测线总长 26000 多公里。重力测量使用西德产的 GSS-2 型海洋重力仪，地磁测量使用国产 CHHK-1 型质子旋进磁力仪。重力测量精度为  $2.54 \times 10^{-5} \text{ m/s}^2$ ，地磁测量精度为 7.7—9.3 nT。

在上述调查中均进行水深测量，水深测量剖面长度超过 5 万公里。这些资料成为编制地形图和海底地貌图的基础。

根据 1981—1986 年全国海岸带调查 1/20 万的成果图件缩编了海岸地貌图。

除上述调查成果外，还收集了有关的资料和图件，例如：由国家测绘总局编绘的 1/100 万全国重力异常图，由地质矿产部编绘的海区和邻近陆地航空磁测图，由东京大学海洋研究所编绘的西太平洋重力图和地形图以及由东亚和远东矿产资源委员会的报告所提供的日本、朝鲜及我国台湾省的有关资料等等。

为编制大地构造图，曾参考了中外地质学家的有关资料和观点，对海区丰富的资料，经过认真分析、对比，确定大地构造分区。同时图上表示了从公元前 780 年以来的强震（大于 6 级）。

上述资料本身，已满足编制小比例尺图幅的要求。

但在国家海洋局调查区域以外地区资料精度稍低，它们是从有关文章中收集的。

三、根据 1958—1960 年全国海洋普查，在 1963 年曾出版过海洋环境图集。但迄今为止，它不仅资料较老，而且缺少地质地球物理图册。随着海洋经济和海洋科学的发展，我们越来越感到出版一本完整系统的海洋环境图集是十分必要的。过去在海区所进行的大量调查研究工作也为我们编制图集打下了基础。

在编图过程中，确定了如下原则：

1、凡是有环境意义的地质地球物理图件，尽可能收集进来，以便使图册成为完整的综合性的图册。

2、本图册使用墨卡托投影，基准纬线为北纬 30°，成图比例尺分别为 1/100 万、1/500 万、1/700 万。

3、编图范围主要集中在海洋局调查过的区域。其邻近地区凡能收集到资料的也尽量编绘。

四、本图集由国家海洋局第一、第二、第三海洋研究所和环保所负责编绘。由国家海洋局第二海洋研究所负责汇总、完善。由国家海洋局海洋科技情报研究所负责编制，海洋出版社出版。我们尽可能设法使该图册能反映国家海洋局在该海区的调查研究的水平和成果，以及反映地质地球物理要素在海区的分布特征和规律。本图册可供科研、教育及有关的海洋管理和生产部门以有益参考。

# Introduction

1. 82 maps of marine geology and geophysics have been compiled in this atlas. They are maps of topography, geomorphy (coastal geomorphy and submarine geomorphy), sedimentology (sediment types, clastic minerals, clay minerals, chemistry of sediment, foraminifera, ostracoda, radiolaria, sporopollen), geophysics (gravitational and geomagnetic anomalies) and geotectonics respectively in the Bohai Sea, Yellow Sea and East China Sea. It is a basic and synthetic atlas of marine geology and geophysics covering these sea areas.

2. This atlas is based on the positive results of survey and research made by the State Oceanic Administration (SOA) for many years, especially based on the newest survey achievements since 1973.

Surface sediments were sampled by using "Shu Guang HNM1-2" sampler and cores by piston gravity corer and vibratory piston corer. The longest core is up to 7.89m. The designing of survey lines, stations and accuracy of positioning was based on the Specification of Oceanographic Survey issued by SOA(1975) in which the quality requirements of the map on 1:1 000 000 was determined. There are over 3450 survey stations in all, of which over 1950 stations were located in the East China Sea, over 1100 stations in the Yellow Sea, over 260 stations in the Bohai Sea, and over 140 stations in the Taiwan Strait. In some areas, dredging sampling, shallow seismic profiles and scan-side sonar were also used. The pH, Eh,  $\text{Fe}^{3+}/\text{Fe}^{2+}$  were determined on board, in addition, number of samples and items analyzed are as follows:

The geophysical survey for the East China Sea were carried out during the cruises of 1977 and 1980 .The designing of survey profiles were based on the Specification of Oceanographic Survey issued by SOA (1975) in which the quality requirements of the map on 1:1 000 000 was determined. The survey profiles amount to 26000km in length. GSS-2 sea gravimeter made in F.R.G. was used in gravity measurements and CHHK-1 proton free-precession magnetometer, made in China, in geomagnetic measurements. The accuracy of

| Analytical item                     | Bohai Sea | Yellow Sea | East China Sea | Taiwan Strait |
|-------------------------------------|-----------|------------|----------------|---------------|
| grain size                          | 208       | 854        | 1707           | 237           |
| clastic mineral                     | 70        | 142        | 825            | 64            |
| clay mineral                        | 85        | 90         | 140            | 84            |
| chemistry of sediment               | 770       | 784        | 572            | 140           |
| foraminifera, ostracoda, radiolaria | 63        | 99         | 424            | 40            |
| sporopollen                         | 110       | 191        | 1025           | 93            |

gravity measurement is  $2.54 \times 10^{-5} \text{ m/s}^2$ , and that of the geomagnetics 7.7–9.3 nT.

Bathymetric surveys were carried out during above cruises. The profiles amount to more than 50000km. These data are the base for drawing up topographic and submarine geomorphologic maps.

According to the maps on the scale of 1:200 000 resulted from coastal zone investigation in China, the maps of coastal geomorphology were drawn.

Except above results, relevant data and maps were collected, such as the gravity maps of China on the scale of 1:1 000 000 compiled by the State Surveying and Mapping Bureau, airborne geomagnetic maps over the sea and adjacent land area by the Ministry of Geology and Mineral Resources, maps of gravity anomalies and bottom topography in the Western Pacific edited by the Ocean Research Institute, University of Tokyo, and information about Japan, Korea and Taiwan Island provided by the reports of C.C.O.P and so on .

For drawing geotectonic map, the Chinese and foreign geologist's views and informations about geotectonics were referred to. Based on a wealth of data of the sea area, the geotectonics provinces were determined through analyzing and comparing. Strong earthquakes (>6 degree)since 780 B.C. were shown in the map of geotectonics.

Above data themselves have satisfied the accuracy of drawing small scale maps.

But outside of the survey area of SOA, the accuracy of data is lower, because they were collected from re-

lated articles.

3. Based on the oceanic general investigation during 1958–1960, the Atlas of Oceanic Environment was published in 1963. But up to now, these date are not only older, but also the atlas on geology and geophysics is absent. With the development of marine economy and science, we have become much aware of the importance of republishing a complete and systematical marine environment atlas. A great amounts of survey and research in the sea area in the past provided the base for us to draw this atlas.

In the course of drawing this atlas, following principle were set up:

(1) All geologic and geophysical maps which have environmental significance should be collected in this atlas as far as possible, so that it can be a complete and synthetic one.

(2) In this atlas Mercator projection would be used. The standard parallel is 30° N. The scales of resulting

maps would be 1:1 000 000, 1:5 000 000, 1:7 000 000 respectively.

(3) Mapping range would mainly be limited to the areas surveyed by SOA. Maps of the adjacent areas would be drawn based on the collected informations.

4. This atlas was compiled by First, Second, Third Institutes of Oceanography, and Institute of Marine Environmental Protection of SOA. The Second Institute of Oceanography is responsible for gathering and consummating all of maps. Institute of Marine Scientific and Technological Information of SOA is responsible for publication of the atlas. We try to make this atlas reflects as far as possible the level and achievements of survey and research in this area by SOA as well as the distribution features and patterns of geologic and geophysical factors. This atlas may provide a benefiting reference for institutes, universities and the concerned units of marine administration and production.

## 目 录

### 总 图

1 地形图 ..... 1:5 000 000

### 地 貌

2 海底地貌图 ..... 1:5 000 000  
3 辽东半岛海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
4 渤海湾海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
5 山东半岛海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
6 海州湾海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
7 江苏北部及长江口海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
8 杭州湾海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
9 浙江和福建北部海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
10 福建南部海岸地貌图 ..... 1:1 000 000  
11 台湾海岸地貌图 ..... 1:1 000 000

### 底 质 类 型

12 底质类型分布图 ..... 1:5 000 000  
13 底质柱状图 ..... 1:7 000 000  
14 沉积物中值粒径分布图 ..... 1:7 000 000  
15 沉积物离差分布图 ..... 1:7 000 000  
16 沉积物偏态分布图 ..... 1:7 000 000  
17 砂百分含量图 ..... 1:7 000 000  
18 粘土百分含量图 ..... 1:7 000 000

### 碎 屑 矿 物

19 重矿百分含量图 (0.125—0.063) ..... 1:7 000 000  
20 角闪石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
21 绿帘石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
22 片状矿物百分含量图 ..... 1:7 000 000  
23 金属矿物百分含量图 ..... 1:7 000 000  
24 石榴子石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
25 镐石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
26 辉石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
27 黄铁矿百分含量图 ..... 1:7 000 000  
28 海绿石与火山玻璃百分含量图 ..... 1:7 000 000  
29 石英 / 长石比值分布图 ..... 1:7 000 000  
30 重矿物组合类型分布图 ..... 1:7 000 000

### 粘 土 矿 物

31 粘土矿物各组分百分含量直方图 ..... 1:7 000 000  
32 蒙脱石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
33 高岭石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
34 绿泥石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
35 伊利石百分含量图 ..... 1:7 000 000  
36 柱状样中粘土矿物各组分分布图 ..... 1:7 000 000  
37 粘土矿物组合分区图 ..... 1:7 000 000

## 沉 积 物 化 学

|  |             |
|--|-------------|
| 38 有机质百分含量图 .....                            | 1:7 000 000 |
| 39 全氮百分含量图 .....                             | 1:7 000 000 |
| 40 碳酸盐( $\text{CaCO}_3$ )百分含量图 .....         | 1:7 000 000 |
| 41 钙( $\text{CaO}$ )百分含量图 .....              | 1:7 000 000 |
| 42 铁( $\text{Fe}_2\text{O}_3$ )百分含量图 .....   | 1:7 000 000 |
| 43 锰( $\text{MnO}$ )百分含量图 .....              | 1:7 000 000 |
| 44 镁( $\text{MgO}$ )百分含量图 .....              | 1:7 000 000 |
| 45 磷( $\text{P}_2\text{O}_5$ )百分含量图 .....    | 1:7 000 000 |
| 46 $\text{Fe}^{3+}/\text{Fe}^{2+}$ 分布图 ..... | 1:7 000 000 |
| 47 Eh 分布图 .....                              | 1:7 000 000 |
| 48 pH 分布图 .....                              | 1:7 000 000 |
| 49 化学要素环境分区图 .....                           | 1:7 000 000 |

## 有孔虫 介形虫 放射虫

|  |             |
|--|-------------|
| 50 有孔虫数量(个数 / 克)分布图 .....  | 1:7 000 000 |
| 51 浮游有孔虫占全群百分含量图 .....   | 1:7 000 000 |
| 52 浮游有孔虫壳最大直径分布图 .....   | 1:7 000 000 |
| 53 胶结壳有孔虫占全群百分含量图 .....  | 1:7 000 000 |
| 54 瓷质壳有孔虫占全群百分含量图 .....  | 1:7 000 000 |
| 55 毕壳卷转虫(变种) <i>Ammonia beccarii</i> var 百分含量图 .....               | 1:7 000 000 |
| 56 压扁卷转虫 <i>Ammonia compressiuscula</i> 百分含量图 .....                | 1:7 000 000 |
| 57 冷水面颊虫 <i>Buccella frigida</i> 百分含量图 .....                       | 1:7 000 000 |
| 58 小盔虫 <i>Cassidulina</i> 和盔球虫 <i>Globocassidulina</i> 百分含量图 ..... | 1:7 000 000 |
| 59 底栖有孔虫组合分区图 .....  | 1:7 000 000 |
| 60 柱状样中有孔虫组合分布图 .....  | 1:7 000 000 |
| 61 介形虫数量(瓣数 / 50 克)分布图 .....                                       | 1:7 000 000 |
| 62 介形虫组合分区图 .....  | 1:7 000 000 |
| 63 放射虫数量(个数 / 克)分布图 .....  | 1:7 000 000 |

## 孢 粉 硅 藻

|   |             |
|---|-------------|
| 64 孢粉成分图 .....                              | 1:7 000 000 |
| 65 松属 <i>Pinus</i> 植物花粉百分含量图 .....          | 1:7 000 000 |
| 66 柏科 <i>Cupressaceae</i> 植物花粉百分含量图 .....   | 1:7 000 000 |
| 67 常绿阔叶植物花粉百分含量图 .....                      | 1:7 000 000 |
| 68 落叶阔叶植物花粉百分含量图 .....                      | 1:7 000 000 |
| 69 落叶阔叶栎属 <i>Quercus</i> 植物花粉百分含量图 .....    | 1:7 000 000 |
| 70 禾本科 <i>Gramineae</i> 植物花粉百分含量图 .....     | 1:7 000 000 |
| 71 藜科 <i>Chenopodiaceae</i> 植物花粉百分含量图 ..... | 1:7 000 000 |
| 72 薄荷属 <i>Artemisia</i> 植物花粉百分含量图 .....     | 1:7 000 000 |
| 73 蕨类植物孢子百分含量图 .....                        | 1:7 000 000 |
| 74 孢粉组合分区图 .....                            | 1:7 000 000 |
| 75 柱状样中孢粉组合分布图 .....                        | 1:7 000 000 |
| 76 硅藻组合分区图 .....                            | 1:7 000 000 |

## 重 力

|                        |             |
|------------------------|-------------|
| 77 布格重力异常平面分布图 .....   | 1:5 000 000 |
| 78 莫霍面埋深平面分布图 .....    | 1:7 000 000 |
| 79 自由空间重力异常平面分布图 ..... | 1:5 000 000 |

## 地 磁

|                                  |             |
|----------------------------------|-------------|
| 80 地磁( $\Delta T$ )异常平面分布图 ..... | 1:5 000 000 |
| 81 磁性体最小埋深平面分布图 .....            | 1:7 000 000 |

## 构 造 分 区

|                |             |
|----------------|-------------|
| 82 构造分区图 ..... | 1:5 000 000 |
|----------------|-------------|

# CONTENTS

## General Map

|   |               |
|---|---------------|
| 1. Topographic Map .....  | 1 : 5 000 000 |
| Geomorphic Maps   |               |
| 2. Submarine Geomorphic Map .....   | 1 : 5 000 000 |
| 3. Coastal Geomorphic Map of Liaodong Peninsula .....                                     | 1 : 1 000 000 |
| 4. Coastal Geomorphic Map of Bohai Gulf .....   | 1 : 1 000 000 |
| 5. Coastal Geomorphic Map of Shandong Peninsula .....                                     | 1 : 1 000 000 |
| 6. Coastal Geomorphic Map of Haizhou Bay .....  | 1 : 1 000 000 |
| 7. Coastal Geomorphic Map of Northern Part of Jiangsu<br>and Changjiang River Mouth ..... | 1 : 1 000 000 |
| 8. Coastal Geomorphic Map of Hangzhou Bay .....   | 1 : 1 000 000 |
| 9. Coastal Geomorphic Map of Zhejiang and Fujian .....                                    | 1 : 1 000 000 |
| 10. Coastal Geomorphic Map of Southern Part of Fujian .....                               | 1 : 1 000 000 |
| 11. Coastal Geomorphic Map of Taiwan .....  | 1 : 1 000 000 |
| Sediment Types  |               |
| 12. Distribution of Bottom Material Types .....   | 1 : 5 000 000 |
| 13. Columnar Section of Sediment Cores .....  | 1 : 7 000 000 |
| 14. Isogram of Sediment Medium Size .....   | 1 : 7 000 000 |
| 15. Isogram of Sediment Deviation .....   | 1 : 7 000 000 |
| 16. Isogram of Sediment Skewness .....  | 1 : 7 000 000 |
| 17. Percentage Content of Sand .....  | 1 : 7 000 000 |
| 18. Percentage Content of Clay .....  | 1 : 7 000 000 |
| Clastic Mineral   |               |
| 19. Percentage Content of Heavy Minerals .....  | 1 : 7 000 000 |
| 20. Percentage Content of Hornblende .....  | 1 : 7 000 000 |
| 21. Percentage Content of Epidote .....   | 1 : 7 000 000 |
| 22. Percentage Content of Schistose Minerals .....  | 1 : 7 000 000 |
| 23. Percentage Content of Metallic Minerals .....   | 1 : 7 000 000 |
| 24. Percentage Content of Garnet .....  | 1 : 7 000 000 |
| 25. Percentage Content of Zircon .....  | 1 : 7 000 000 |
| 26. Percentage Content of Pyroxene .....  | 1 : 7 000 000 |
| 27. Percentage Content of Pyrite .....  | 1 : 7 000 000 |
| 28. Percentage Content of Glauconite and Volcanic Glass .....                             | 1 : 7 000 000 |
| 29. Map of the Ratio of Quartz / Feldspar .....   | 1 : 7 000 000 |
| 30. Areal Division of Heavy Mineral Assemblage .....                                      | 1 : 7 000 000 |
| Clay Mineral  |               |
| 31. Histogram of the Percentage Content of Clay-mineral Components .....                  | 1 : 7 000 000 |
| 32. Percentage Content of Montmorillonite .....   | 1 : 7 000 000 |
| 33. Percentage Content of Kaolinite .....   | 1 : 7 000 000 |
| 34. Percentage Content of Chlorite .....  | 1 : 7 000 000 |
| 35. Percentage Content of Illite .....  | 1 : 7 000 000 |
| 36. Distribution of the Clay-mineral Components in the Core Samples .....                 | 1 : 7 000 000 |
| 37. Areal Division of Clay-mineral Association .....                                      | 1 : 7 000 000 |
| Chemistry of Sediment   |               |
| 38. Percentage Content of Organic Matter .....  | 1 : 7 000 000 |
| 39. Percentage Content of Total Nitrogen .....  | 1 : 7 000 000 |
| 40. Percentage Content of Carbonate ( $\text{CaCO}_3$ ) .....                             | 1 : 7 000 000 |
| 41. Percentage Content of Calcium Oxide .....   | 1 : 7 000 000 |
| 42. Percentage Content of Total Iron ( $\text{Fe}_2\text{O}_3$ ) .....                    | 1 : 7 000 000 |
| 43. Percentage Content of Manganese Oxide .....   | 1 : 7 000 000 |

|  |               |
|--|---------------|
| 44. Percentage Content of Magnesium Oxide .....  | 1 : 7 000 000 |
| 45. Percentage Content of Phosphoric Anhydride .....   | 1 : 7 000 000 |
| 46. Distribution of the Ratio of $\text{Fe}^{3+} / \text{Fe}^{2+}$ .....   | 1 : 7 000 000 |
| 47. Isogram of Eh .....  | 1 : 7 000 000 |
| 48. Isogram of pH .....  | 1 : 7 000 000 |
| 49. Areal Division of Chemical Environment of Sediments .....  | 1 : 7 000 000 |
| Foraminifera, Ostracoda, Radiolaria  |               |
| 50. Distribution of Foraminiferal Abundance in the Surface Sediments<br>(number of specimens per gram of dry sediment) .....   | 1 : 7 000 000 |
| 51. Distribution of Planktonic Foraminiferal Abundance in the Surface Sediments<br>(in per cent of total foraminiferal population) .....   | 1 : 7 000 000 |
| 52. Distribution of Maximum Size of Planktonic Foraminifera in<br>the Surface Sediments (mm) .....   | 1 : 7 000 000 |
| 53. Distribution of Arenaceous Foraminifera in the Surface Sediments<br>(in per cent of total benthonic foraminiferal population) .....  | 1 : 7 000 000 |
| 54. Distribution of Porcellaneous Foraminifera in the Surface Sediments<br>(in per cent of total benthonic foraminiferal population) .....   | 1 : 7 000 000 |
| 55. Distribution of Relative Abundance of <i>Ammonia beccarii</i> (L.) vars. in the Surface<br>Sediments (in per cent of total benthonic foraminiferal population) .....               | 1 : 7 000 000 |
| 56. Distribution of Relative Abundance of <i>Ammonia compressiuscula</i> (Brady) in the Surface<br>Sediments (in per cent of total benthonic foraminiferal population) .....           | 1 : 7 000 000 |
| 57. Distribution of Relative Abundance of <i>Buccella frigida</i> (Cushman) in the Surface<br>Sediments (in per cent of total benthonic foraminiferal population) .....                | 1 : 7 000 000 |
| 58. Distribution of Relative Abundance of <i>Cassidulina</i> and <i>Globocassis-dulina</i> in the Surface<br>Sediments (in per cent of total benthonic foraminiferal population) ..... | 1 : 7 000 000 |
| 59. Areal Division of Benthonic Foraminiferal Assemblages in the<br>Surface Sediments .....  | 1 : 7 000 000 |
| 60. Distribution of Foraminiferal Assemblages in the Cores .....   | 1 : 7 000 000 |
| 61. Distribution of Ostracod Abundance in the Surface Sediments<br>(number of valves per gram of dry sediment) .....   | 1 : 7 000 000 |
| 62. Areal Division of Ostracod Assemblages in the Surface Sediments .....  | 1 : 7 000 000 |
| 63. Distribution of Radiolarian Abundance in the Surface Sediments<br>(number of specimens per gram of dry sediment) .....   | 1 : 7 000 000 |
| Sporo-pollen, Diatom   |               |
| 64. Sporo-pollen Composition .....   | 1 : 7 000 000 |
| 65. Percentage Content of <i>Pinus</i> Pollen .....  | 1 : 7 000 000 |
| 66. Percentage Content of Cupressaceae Pollen .....  | 1 : 7 000 000 |
| 67. Percentage Content of the Pollen of Evergreen Broad-leaved Tree .....  | 1 : 7 000 000 |
| 68. Percentage Content of the Pollen of Deciduous Broad-leaved Tree .....  | 1 : 7 000 000 |
| 69. Percentage Content of <i>Quercus</i> Pollen .....  | 1 : 7 000 000 |
| 70. Percentage Content of Gramineae Pollen .....   | 1 : 7 000 000 |
| 71. Percentage Content of Chenopodiaceae Pollen .....  | 1 : 7 000 000 |
| 72. Percentage Content of <i>Artemisia</i> Pollen .....  | 1 : 7 000 000 |
| 73. Percentage Content of Fern Spore .....   | 1 : 7 000 000 |
| 74. Areal Division of Sporo-pollen Assemblages .....   | 1 : 7 000 000 |
| 75. Distribution of Sporo-pollen Assemblages in the Cores .....  | 1 : 7 000 000 |
| 76. Areal Division of Diatom Assemblages .....   | 1 : 7 000 000 |
| Maps of Gravity Anomalies  |               |
| 77. Map of Bouguer Anomalies .....   | 1 : 5 000 000 |
| 78. Isobathy Map of Moho .....   | 1 : 7 000 000 |
| 79. Map of Free-air Anomalies .....  | 1 : 5 000 000 |
| Maps of Geomagnetic Anomalies  |               |
| 80. Map of Geomagnetic ( $\Delta T$ ) .....  | 1 : 5 000 000 |
| 81. Map of the Minimum Isobathy of Magnetic Bodies .....   | 1 : 7 000 000 |
| Geotectonic Map  |               |
| 82. Geotectonic Map .....  | 1 : 5 000 000 |

**总 图**  
**GENERAL MAP**  
**( 1 )**

地 形 图 Topographic Map

1



